

Реферат

Объем магистерской диссертации: 94 страницы

Краткая характеристика работы: состоит из введения, двух глав и 6 параграфов, выстроенных по проблемно-хронологическому принципу, Заключения, Приложения, Библиографического списка.

Объектом исследования является национальное образование Енисейской губернии в 1917- начале 1930- х гг.

Предметом исследования является процесс становления и развития национального образования в условиях влияния региональной специфики Енисейской губернии в 1917- начале 1930- х гг.

Цель данной магистерской работы обосновать теоретических, организационно-правовых и социально-педагогических основ процесса становления и развития национального образования в условиях влияния региональной специфики Енисейской губернии в первые годы советской власти и определить ценность данного исторического опыта для модернизации национальной школы региона на современном этапе.

Поставленная цель предполагает решение следующих задач:

- 1). Определить теоретические основы регионализации национального образования в Енисейской губернии как субъекта советской России
- 2). Выявить влияние культурно-исторических и социально-педагогических факторов Енисейской губернии на разработку содержания национального образования
- 3). Охарактеризовать организационно-правовое обеспечение становления и развития национального образования в Енисейской губернии
- 4). Проанализировать существующие до революции и в первые годы советской власти подходов к регионализации национального образования и отбору его содержания.
- 5). Выявить теоретико-правовое обоснование первых шагов советской власти при реализации концепции национального образования в Енисейской губернии

б). Обосновать организационно-педагогическое обеспечение реализации концепции национального образования Енисейской губернии в первые годы советской власти.

Практическая Определяется возможностью использования материалов, положений и выводов исследования при дальнейшем изучении теоретического и практического наследия становления и развития национального образования означенного периода в условиях восточно-сибирского региона; как ориентиры в модернизации системы современного национального образования; как возможности использования элементов исторического опыта.

Апробация диссертации прошла на XVII Всероссийской научной конференции «История мировых цивилизаций: Образование как фактор социально-политического развития», а также на VIII Всероссийской научно-практической конференции «Актуальные вопросы истории России: проблемы и перспективы развития».

Report

The scope of the master's thesis: 94 pages.

Brief description of the work: it consists of an introduction, two chapters and 6 paragraphs, arranged according to the problem-chronological principle, Conclusion, Appendix, Bibliographic list.

The object of the study is the national formation of the Yenisei province in 1917- early 1930s.

The subject of the study is the process of formation and development of national education under the influence of the regional specifics of the Yenisei province in the 1917- early 1930s.

The purpose of this master's thesis is to substantiate the theoretical, organizational, legal and socio-pedagogical foundations of the process of formation and development of national education under the influence of the regional specifics of the Yenisei province in the early years of Soviet power and to determine the value of this historical experience for the modernization of the national school of the region at the present stage.

The goal assumes the solution of the following tasks:

1). To determine the theoretical foundations of the regionalization of national education in the Yenisei province as a subject of Soviet Russia

2). To identify the influence of cultural-historical and socio-pedagogical factors of the Yenisei province on the development of the content of national education

3). To characterize the organizational and legal support for the formation and development of national education in the Yenisei province

4). Analyze the existing approaches to the regionalization of national education and the selection of its content before the revolution and in the first years of Soviet power.

5). To identify the theoretical and legal justification of the first steps of the Soviet government in the implementation of the concept of national education in the Yenisei province

6). To substantiate the organizational and pedagogical support for the implementation of the concept of national education of the Yenisei province in the early years of Soviet power.

Practical is determined by the possibility of using the materials, provisions and conclusions of the study in the further study of the theoretical and practical heritage of the formation and development of national education of the said period in the conditions of the East Siberian region; as guidelines in the modernization of the system of modern national education; as the possibility of using elements of historical experience.

The thesis was tested at the XVII All-Russian Scientific Conference "History of World Civilizations: Education as a factor of socio-political development", as well as at the VIII All-Russian Scientific and Practical Conference "Topical issues of the history of Russia: problems and prospects of development".